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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Sárszentlőrinc Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2020. október 13-án 17 órai 

kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Az ülés helye: Művelődési ház, Sárszentlőrinc, Petőfi u. 2. 

 

 

Jelen vannak:   Sátor Géza Zoltán polgármester, 

    Szücs Jánosné alpolgármester, 

    Bábel Ferenc, 

    Győri Jánosné Madár Szilvia, 

    Móger Bernadett, 

    Pál János György, 

    Vámosi József képviselők, 

    7 fő lakosság 

 

Tanácskozási joggal jelen van:  dr. Orova Dániel jegyző, 

Rubecz Zoltánné aljegyző, 

       

Sátor Géza Zoltán polgármester: köszönti a közmeghallgatás résztvevőit. 

 

 

N A P I R E N D :  

 

1./ Beszámoló a Képviselő-testület 2019-2020. évi tevékenységéről, a 2021. évi tervekről. 

Előadó: Sátor Géza Zoltán polgármester 

 

2./ Egyebek. 

 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Tisztelt Képviselőtestület! Kedves érdeklődők!  

 

 A Közmeghallgatás keretében évente tájékoztatjuk az érdeklődőket a településen történtekről.  

A közmeghallgatást az idei év eseményeit, a következő év/évek terveit tartalmazó 

polgármesteri beszámolóval kezdjük. A beszámolót követően lesz alkalmuk kérdéseiket, 

észrevételeiket, javaslataikat megfogalmazni.  

A közmeghallgatásról jegyzőkönyv készül.  

  

Településünk 2020. évi eredeti költségvetési főösszege 106 millió Ft, ennyi jut intézményeink 

ellátására, a köztemetők üzemeltetésére, a közterületek gondozására, a közvilágítás 

biztosítására, a civil szervezetek, egyesületek, alapítványok támogatására, eseményeink, 

ünnepeink lebonyolítására.  

A Hivatal működésének bérköltségét a központi forrás biztosítja, településünket az épület, és 

működés rezsiköltsége terheli.  

Az iskola működésének biztosítása az állam feladata. A Vak Bottyán Általános Iskola és 

Gimnázium sárszentlőrinci telephelye az alsó tagozatos gyermekek számára biztosit 

lehetőséget a tanulásra, sajnos ez mindössze 11 gyermek veszi igénybe.  
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Óvodánk a Vak Bottyán Óvoda és Bölcsőde egy 6 tagintézményből álló óvodatársulás. 

Székhelye Simontornya város, tagintézményei pedig Nagyszékely, Pálfa, Pincehely, 

Sárszentlőrinc és Tolnanémedi óvodái. Óvodánk nagyon népszerű a környező településekről 

is hoznak ide kisgyermekeket. 51 gyermek nevelését látja el az intézmény. 

A szociális ellátások biztosítását Paksi Többcélú Kistérségi Társuláshoz csatlakozva annak 

tagjaként a társulás keretin belül latjuk el. 

 

Önkormányzatunk tanyagondnoki szolgálatot működtet Alsópél és Uzd településrészek idős 

rászorult és jogosult lakosságának segítésére. 

A tanyagondnoki szolgálatot ez év februárjáig egy arra alkalmatlan 3 személyes kisteherautó 

igénybevételével próbáltuk biztosítani. Februártól egy 9 személyes mikrobuszt bérlünk a 

Paksi Atomerőműtől, ez minőségi változás. A szolgáltatás e színvonalát a jövőben is 

szeretnénk fenntartani illetve növelni. 

A háziorvosi ellátás megoldott dr. Szűcs Ildikó vállalkozó háziorvos személyében. 

A körzeti fogorvosi ellátás is megoldódott társulás formájában november 01-jétől 

Nagydorogon megkezdi rendelését a körzeti fogorvos. 

 

A civil szervezeteket, a Zsivora alapítványt 350 ezer forinttal támogatjuk.  

Költségvetési forrásaink szűkössége és korlátozott bevételeink nem adnak lehetőséget 

fejlesztésekre, beruházásokra.  Nagyobb volumenű terveinket kizárólag pályázati forrásokból 

tudjuk megvalósítani. 

Igyekszünk minden pályázati lehetőséget megragadni, hogy megteremthessük a fejlődés 

alapjait. 

 

A pályázatokról:  

Az előző 2014-2019-es önkormányzati ciklusban nyertes pályázatok megvalósítása 

folyamatban van. 

2018 -19-ben a Jövőnk Energiája Térségfejlesztési Alapítványtól nyert pályázatok  

a Sárszentlőrinci ravatalozó építése, Térfigyelő kamera rendszer kiépítése. Mindkét projekt 

kivitelezése megkezdődött a projektek befejezése várhatóan november 30-ára megtörténik. 

A Kossuth utcai járda elkészült átadása a település lakóinak megtörtént. 

Elkezdődött a Sport Park kivitelezése is várhatóan novemberben szintén átadásra kerül. 

Közbeszerzési eljárás van folyamatban a Polgármesteri hivatal energetikai felújítására, 

várhatóan a kivitelezés koratavasszal megindul. 

2018-ban pályázatot adott be az előző képviselőtestület mini bölcsőde építésére, sajnos akkor 

forráshiány miatt nem valósulhatott meg. 2020-ban egy újabb bírálati szakaszban sikerrel 

jártunk elnyertük a bölcsőde építéséhez szükséges 47,5 millió forintot. Elkezdődött a kiviteli 

tervek elkészíttetése, tavasszal indulhat a beruházás. 

2020 tavaszán megindultak a Magyar Falú pályázati program pályázatainak kiírásai. 

Elsőként az orvosi rendelő bővítéseként védőnői tanácsadó kialakítására adtuk be 

pályázatunkat, sajnos forráshiány miatt tartalékba került. 

Az önkormányzati utak felújítása projekt volt a második pályázat amit beadtunk, 7 utca ( 

Petőfi óvoda előtt; Csetény u. Árpád telep; Balassa u.; Jókai u;  Kisköz u.; Sió u) kő 

zúzalékkal való feltöltésére 30 millió forintot nyertünk, a pályázat költségvetésének 

átdolgozása van folyamatban és utána indulhat a beruházás. 

Pályáztunk óvoda udvar fejlesztésre, sajnos forráshiányra hivatkozva tartalék listára került. 

Beadtuk pályázatunkat önkormányzati közterület fenntartási eszközökre 11 millió forint 

értékben, sajnos forráshiány miatt tartalékba került a projekt. 

Tanyagondnoki buszra is beadtuk pályázatunkat pár napon belül kerül elbírálásra, nagyon 

szurkolunk, hogy sikeres legyen a pályázat. 

http://jovonkenergiaja.hu/
http://jovonkenergiaja.hu/
http://jovonkenergiaja.hu/
http://jovonkenergiaja.hu/
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Pályáztunk még szintén a Magyar Falu program keretében önkormányzati temető fejlesztésére 

(ténylegesen az uzdi temető kerítéssel történő ellátására. Az óvoda épület felújítására, mely 

magában foglalja az elektromos hálózat, a fűtési rendszer, valamint a nyílászárók felújítását. 

Pályáztunk még szintén a Magyar Falu programban a Polgármesteri hivatal bekerítésére, 

illetve belső felújítására. 

A volt egészségház most bérlakás funkcióját tölti be nagyon lepusztult szinte használhatatlan 

állapotban van. A Magyar faluprogram keretében pályáztunk ebből az épületből szolgálati 

lakások kialakítására, Egy körzeti megbízott és egy pedagógus lakás kialakítása van tervben. 

Az utóbb felsorolt Magyar Falus pályázatok még nem kerültek elbírálásra. Reménykedünk, 

hogy lesz köztük nyertes pályázat. 

 

A Magyar Falu pályázati programon túlmenően ismét beadtuk pályázatunkat a 

Belügyminisztériumhoz a Temető utca és Ady Endre utca befejezésére, hivatalos értesítést 

még nem kaptunk, de sikerült megszerezni a nyertesek listáját, sajnos nem szerepelünk a 

listán. 

A Népi Építészeti program keretében pályázatott nyújtottunk be a Teleki László 

alapítványhoz a Petőfi Emlékház felújítására, a pályázaton sikerrel indultunk és nyertünk 19 

millió forintot tavasszal kezdődhet a beruházás. 

A következő év, évek tervei nagyban a beadott pályázatok elbírálásától függenek. Azoknak a 

beruházásoknak a megvalósítását tervezzük, melyre pályázatot nyerünk. Ezek kivitelezése, az 

önrész biztosítása lefoglalja forrásainkat.   

 

 

Tisztelt megjelentek! 

Ha csak a pályázati programjainkat nézzük is megállapítható, hogy nem töltöttük tétlenül az 

elmúlt egy évet, de folytatom nem csak ennyi történt. 

 

A település fenntartás üzemeltetés kötelező feladat rendszerében a feladatokat túlnyomó részt 

a közmunka program keretében foglalkoztatottakkal oldotta meg az önkormányzat. 

Látható volt, hogy a munkaszervezés irányítás vissza ellenőrzés nem éppen hatékonyan 

működött. Ezen változtattunk, amikor az önkormányzat Közétkeztetési nonprofit korlátolt 

felelősségű társaságának tevékenységi körét ki bővítettük a településfenntartási,  üzemeltetési 

feladatokkal.  

Új ügyvezetőt neveztünk ki a kft élére.  

A közfoglalkoztatott csapatot átadtuk a társaságnak. Vettünk fel egy munkairányító 

karbantartót, aki megtervezi, szervezi a feladatokat, a végrehajtást irányítja, ellenőrzi, számon 

kéri. A településen tavasszal önkéntesek bevonásával vállalkozók és magánszemélyek 

támogatásával világosítási programot indítottunk, melyet most az ősszel folytattunk. Aki 

nyitott szemmel jár a településen érzékelheti a pozitív változást és ez elvárásaink szerint még 

javulni fog. 

 

A Kft. Közétkeztetési szolgáltatása is pozitív irányba mozdult el. Nőttek az adagszámok, 

javult a minőség. 

A nyári szünidő időszakában nagy sikerrel szinte folyamatosan működtek a különböző 

napközis táborok Alpolgármester asszony szakmai irányításával, óvodapedagógus 

munkatársak és önkéntesek bevonásával. Nagy terhet levéve ezzel a dolgozó szülők válláról. 

A Koronavírus járvánnyal terhelt időszakban, amikor enyhültek a szigorítások, új helyszínen a 

Hős-kertben megrendeztük a Falunapot és Sió-kupát. Színvonalas programok szórakoztatták a 

rendezvényrésztvevőit. A jövőben is úgy tervezzük, hogy e helyszínen tartjuk a nagyszabású 

szabadtéri rendezvényeinket. 
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Házigazdái voltunk az „Új látás” alkotótábornak a Tolna Megyei Önkormányzat 

szervezésében egy hétig láttuk vendégül a művészeket, akik a kurzus végén egy színvonalas 

kiállítással hálálták meg, hogy itt lehettek, ennek e kiállításnak is a Hős-kert adott otthont. 

 

A jövőben nagy gondot és hangsúlyt kell fektetnünk a külső településrészek, Alsópél és Uzd 

fejlesztésére, a szolgáltatások elérhetőségének biztosítására, ehhez persze szemlélet és 

gondolkodásmód változásra is szükség van mind három településrészen élők részéről is. 

Keresni fogjuk azokat a pályázati lehetőségeket, amelyek sikeresen megvalósíthatok a külső 

településrészeken is. Alsópélen ivóvíz minőség javítás, illetve közösségi tér kialakítás a 

legfontosabb tennivaló, Uzdon közösségi tér felújítsa, járdák javítása sorolható legfontosabb 

feladatok közé. 

 

Tisztelt hallgatóság! 

A képviselőtestület, a polgármester minden erőfeszítése hiába való és elpazarolt energia, ha a 

lakosság egy része nem együttműködő, nem vigyáz a megteremtett és meglévő értékekre. 

Sorolhatnák példákat, de csak egyet említek az pedig a játszó tér! 

Pár év leforgása alatt sikerült olyan mértékben tönkretenni, hogy az mostanra veszélyessé 

vált, a játékok, eszközök nagy részét le kellett szerelni, hogy elkerüljük a baleset és sérülés 

veszélyét. Csak tájékoztatásul mondom, hogy ezek az eszközök minősíttet, bevizsgált 

eszközök lehetnek, és ez jelentősen megnöveli a bekerülési értéket.  Egy bébihinta pár 450 

ezer forint. 

Vigyázzunk közösen meglévő és leendő értékeinkre személyes példamutatással, vagy akár 

figyelem felhívással is. Mondjuk el gyermekeinknek, a fiataloknak, hogy ne rongáljuk a 

meglévő közösségi eszközöket, mert holnap nem lesz, hol és mivel eltölteni jó hangulatban a 

szabadidőt. 

Szeretném felhívni még az eb tulajdonosok figyelmét az ebtartás, de más állattartás törvényi 

előírásaira és közösségi együttélés írott és íratlan szabályaira. A közterületek, közösségi terek 

tisztaságára, rendben tartására. 

 

E kis negatív kitérő után engedjék meg, hogy köszönetemet fejezzem ki a lakosság többsége 

irányába a COVID-19 vírus okozta világjárvány kapcsán, a Sárszentlőrincen nyújtott 

fegyelmezett önkéntes hozzáállásért, valamint példaértékű önkéntes segítség nyújtásért. 

A járványnak nincs még vége, sőt most kezd kiteljesedni. Kérem a jövőben is hasonló 

hozzáállással, empátiával segítsük rászoruló embertársainkat. 

 

Terveinkről:  

Testületünk ciklusra szóló gazdasági tervében is településünk komfortjának növelését célzó 

beruházások vannak.  

Terveinket lehetőségeinkhez kell igazítani. Ezért kell megvárnunk a pályázati eredményeket, 

az elnyerteket kivitelezni, majd a fennmaradó célokat újra rangsorolva ütemezni 

megvalósításukat.  

Több a célunk, feladatunk, mint amennyit jelenlegi forrásainkból meg tudunk valósítani, ezért 

fontos a helyes rangsor kialakítása, melyhez Önök a lakosság észrevételeit, véleményét is 

várjuk, meghallgatjuk.  

Kérem, használják ki az alkalmat, jelezzék akár most, akár képviselőinken keresztül 

településünkkel kapcsolatos észrevételeiket.  

  

Köszönöm figyelmüket! Várom a kérdéseiket, észrevételeiket! 
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Pinczési Sándorné Petőfi u. 61. szám alatti lakos: Szeretném megköszönni a segítséget, a 

bevásárlásban, illetve az ebéd házhoz szállításában. Köszönöm még a C vitamint is, amit az 

önkormányzattól kaptunk. 

 

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: Érdeklődőm, hogy van-e rá 

mód, illetve lehetőség, hogy az elsőbbségadás tábla visszakerüljön az utcánk elejére, illetve az 

Etelka előtt is volt egy. 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Igen, visszahelyezzük őket. Kettő darab oszlopot kell 

hozzá vásárolnunk. Balesetveszélyes, de ha nincs tábla, akkor a jobbkéz szabály dominál. 

Igyekszünk minél előbb visszaállítani. 

 

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: Kérdésem az lenne, hogy 

nem lehetne felszólítani a tulajdonosokat, hogy ne az utca végén, a közterületen legyen a 

parkoló, mert nem lehet tőlük kilátni. Körülbelül már nyolc autó parkol ott.  

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: A lakosságot általánosságban fel lehet szólítani, de nincs 

túl sok siker benne, nincs nagy ráhatás, nincs szankció. 

  

Karl Jánosné Csepregi Erzsébet Petőfi u. 45. szám alatti lakos: Közterületen nem lehet 

tartósan tárolni semmit, ezt közzé kellene tenni. 

 

Ács László Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: A polgárőrség miatt amúgy is 

rendőrspiclinek titulálnak, ezért nem is érdemes önzetlenül dolgozni. 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Kár, hogy a faluban az emberek nem arra törekszenek, 

hogy mindenkinek jó legyen, ne legyen probléma. 

 

Karl Jánosné Csepregi Erzsébet Petőfi u. 45. szám alatti lakos: Ha van valami jogszabály, 

ha nincs, a polgármester, alpolgármester, jegyző vagy képviselő kimegy az érintettekhez és 

elbeszélget velük. Lehet, hogy lesz eredménye, ha megbeszélik a problémát. 

  

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: A Csetény utcában lakik egy 

fiatalember, aki nagyon gyorsan közlekedik az utcában.  Nem csak a mi utcánkban teszi ezt, 

hanem az egész faluban. Mit lehet tenni? 

 

dr. Orova Dániel jegyző: A közterületen parkolás nem tilos. A közterület használatát 

szabályozó rendeletünkben díjak vannak megállapítva, fizetni kell a használatért. Nem 

szoktunk díjat kérni ha a lakosság használja a közterületet, pld. építőanyag tárol ideiglenesen. 

A gyorshajtás az a  közlekedés biztonságát veszélyezteti, ott akkor a rendőr tud tenni valamit.  

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Sok a kutyaügy a településünkön. Holnapi nap folyamán 

küldünk ki szórólapot a lakosságnak. A tájékoztatóban szerepel az ebadó lehetősége is. Az 

utcákon kóborló, gazdátlan kutyák esetében az önkormányzaté a feladat, a gazdás ebekkel 

kapcsolatos ügyekkel a jegyző foglalkozik. A polgármesternek sok feladata van az ebekkel, 

illetve az önkormányzatnak a költsége is nagyon sok. A kutyabefogó havonta egy alkalommal 
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jön ki, végigautózik a falun, ha van kóborló eb, befogja. Kettő hétig tartják az ebet, ami 

szintén az önkormányzat költsége. 

 

Tisztelt Megjelentek! 

Köszönöm, hogy meghallgatták tájékoztatómat, köszönöm a kérdéseiket. Kérem támogassák 

a polgármester és a képviselő-testület munkáját, mert azért dolgozunk, hogy jó legyen 

Sárszentlőrincen élni. 

 

 

Több bejelentés, kérdés, hozzászólás nem lévén az ülést Sátor Géza Zoltán polgármester 1800 

órakor bezárta. 

 

      Kmft. 

 

 

 

 

Sátor Géza Zoltán       dr. Orova Dániel 

     polgármester                 jegyző 

 

 


